
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1.-  Si la vida és com un teatre, què impulsa a gent com vosaltres a ser 
actors/actrius? 

Posar el teatre al servei de la salut és una forma de què la teva formació i vocació 
artística es pugui fer servir per millorar les condicions de vida de la gent. En el 
nostre cas, en l’àmbit de la salut i a través de la figura del pallasso d’hospital.  

 

2.- A part de compartir somriures, com a activistes de l'anomenat teatre 
social, com veieu l'actual retrocés de l'Estat del benestar i en especial 
les retallades en el sector sanitari públic? 

És un tema que afecta al conjunt de la societat, i nosaltres no som aliens, sobretot 
perquè en l’àmbit de la salut les retallades afecten molt. Però un pallapupas sempre 
té la virtut de veure el 
costat bo de les coses 
i de tractar de 
transformar la realitat i 
canviar allò que no 
ens agrada.  

Així que fem front a tot 
amb optimisme perquè 
res ens farà deixar de 
creure en la gent.  
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3.- Us trobeu actituds corporativistes de l'estament mèdic que 
obstaculitzen o menyspreen la vostra feina?  

Tot al contrari. Una de les claus de què puguem fer la nostra feina és l'estreta 
col·laboració del personal sanitari. Potser al principi va costar una mica més, 
perquè la figura del pallasso d’hospital al 2000, quan es va posar en marxa 
Pallapupas, no era gens coneguda. En aquest sentit vam ser pioners i ara els  
professionals sanitaris s’adonen que tenir un pallapupas al costat et permet 
treballar millor. 

 

4.- Vivim en una societat que està en permanent risc, creieu que s'ha de 
desdramatitzar la por a la por per ser més forts i lliures? 

La por paralitza i en un hospital encara més, ja que de vegades has de fer front a la 
malaltia i a la mort, i a situacions que no són fàcils, sobretot quan les persones 
ingressades són infants. Un pallasso d’hospital no pot perdre mai el somriure i ha 
de donar la força que tots al seu voltant necessiten: les persones malaltes, però 
també les seves famílies, l’equip sanitari... 

 

5.- Com teniu el tema 
dels sindicats els 
pallassos? 

No existeix, que nosaltres 
coneguem, al menys com 
a sindicat. Una altra cosa 
és el tema dels actors que 
sí que estan més 
organitzats i representats.  

El que si que està passant 
és que s’estan creant cada 
vegada més associacions 
de pallassos d’hospital a 
nivell estatal, tal com 
passa des de fa temps a Europa i altres països del món. Però més que un tema 
sindical és per compartir experiències de la feina que fem i mirar de millorar la 
nostra tasca. 

 

6.- Quina és l'opinió de les famílies respecte la tasca que feu als 
familiars malalts? 

Molt positiva. Es troben molt identificats amb nosaltres i la feina que fem. Suposo 
perquè es donen compte que els seus fills i familiars estan més contents i tranquils 
si hi ha un pallapupas al seu costat. 



 

 

 

7.- Una societat que té por a la mort que estigmatitza els malalts i els 
bojos, que deprecia els vells... què li manca a part de somriures? 

Riure’s més de si mateixa i no tenir por ni del sentit del ridícul ni de tractar de 
recuperar el tracte més humà amb les persones. Hi ha algú tret de la conducta més 
humà que el riure? A Pallapupas no oblidem mai que a l’hospital tractem amb 
persones, algunes estan malaltes, altres són metges, o familiars... 

 

8.- El nostre col·lectiu té unes particularitats, turnicitat, nocturnitat, 
stress i risc, tot i així no tenim una conciliació real per cuidar els 
familiars, fills, pares que pateixin malalties de llarga durada. Què 
aconsellaríeu als polítics, per fer efectiva una conciliació laboral i 
familiar, respecte això? 

Com en tantes altres coses, al nostre país encara estem lluny de les condicions 
socials i de qualitat de vida d’altres països. La conciliació laboral a casa nostra no 
existeix. Confiem que anirem aconseguint fites. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

9.- Voleu afegir alguna cosa més? 

Moltes gràcies pel vostre suport a les tasques de diferents ONG i per donar-nos 
l’oportunitat de què la gent conegui que hi ha uns pallassos d’hospital que treballen 
per fer que l’estada de les persones hospitalitzades sigui més agradable. 
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